
 
 

dr. Brandenburg Tamás 

 

Élelmiszerlánc-biztonsági, Állategészségügyi,  

Növény- és Talajvédelmi Főosztály 

 

Pest Vármegyei Kormányhivatal 
 

elelmiszer@pest.gov.hu 

 

Tárgy: A betelepítési engedélykérelmek megváltozott gyakorlatának felülvizsgálata 

 

 

Tisztelt Főosztályvezető Úr! 

 

Tájékoztatom arról, hogy a Magyar Biokultúra Szövetséghez eljutott információk alapján 

az ökológiai gazdálkodókat rendkívül kedvezőtlenül érinti a betelepítési engedélykérelmek 

eljárási gyakorlatának megváltozása.   

 

A megszokott gyakorlat értelmében az ökológiai állattartók az év elején bejelentették az 

év hátralévő részében betelepíteni tervezett baromfi fajokat, fajtákat, darabszámokat és a 

megfizetett 25.000 Ft igazgatási szolgáltatási díj ellenében rövid időn belül megkapták az 

engedélyt. Az év közben megvalósult betelepítésekről pedig az ellenőrző-tanúsító szervezet 

szolgáltatott adatot a Kormányhivatalnak a termelők bejelentései alapján.  

 

Termelői jelzések szerint az idei évtől − előzetes értesítés nélkül − megváltozott a 

betelepítések engedélyezési gyakorlata. Immár létszámadatoktól függetlenül, az év során 

megvalósítandó minden egyes betelepítésnél külön-külön kell benyújtani a betelepítési 

engedélyre vonatkozó kérelmet és külön-külön kell megfizetni a 25.000 Ft igazgatási 

szolgáltatási díjat. Az engedélyeket pedig a korábbinál jóval hosszabb ügyintézési idő után 

kapják meg a gazdák.   

 

Tájékoztatom, hogy a gyakorlat megváltozása 6-10-szeresére is emelheti az ökológiai 

gazdálkodók engedélyezési költségeit. Az ilyen mértékű költségnövekedés az egyébként is 

nagyon nehéz gazdasági helyzetben lévő ökológiai gazdálkodók működését ellehetetleníti és a 

kisebb létszámú bio állatállománnyal gazdálkodók minősítési rendszerből való kijelentkezését 

eredményezi.  

 

Tájékoztatom továbbá arról, hogy – amennyiben minden egyes betelepítés előtt külön-

külön kell engedélyt kérnie az állattartónak – az igen változó piaci körülményekre és a tartási 

időre tekintettel nem várható el a termelőtől az, hogy az évközi betelepítésekre vonatkozó 

engedélykérelmeket a tényleges betelepítés előtt 14 napnál – termelői visszajelzések szerint 60 

nappal – korábban tegyék meg.   
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Megjegyzem, hogy a kedvezőtlen változás az értéklánc további szereplőire − így az 

ökológiai takarmánygyártók működésére − és az ökológiai gazdálkodás térnyerésére is 

kedvezőtlen hatást gyakorol.  

 

Kérem, hogy − az ökológiai termelés fejlesztésére irányuló kormányzati szándékkal 

összhangban − legyenek szívesek felülvizsgálni a betelepítési engedélyek kérelmezési 

gyakorlatát, illetve visszaállítani azt a korábbi gyakorlatot, miszerint a gazdálkodó egy 

kérelmezési eljárás keretében kap betelepítési engedélyt az év során megvalósítandó 

betelepítésekre. 

 

Az engedélykérelmezési eljárás kevesebb adminisztrációs teherrel járó és a termelőre 

nézve költséghatékony gyakorlatának kialakításában a Magyar Biokultúra Szövetség, illetve a 

Biokontroll Hungária Nonprofit Kft. szíves rendelkezésükre áll.  
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